

PRAYERS

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Four Hundred and Forty-Eighth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of the Constituency of Cariboo—Chilcotin, in the Province of British Columbia, concerning pornography on Pay TV, presented by the honourable Member for Cariboo—Chilcotin (Mr. Greenaway), on Thursday, May 5, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Pursuant to Standing Order 44(4), the following Question was made an Order of the House for a Return:

No. 4,671—*Mr. Mazankowski*

1. How many new regulations or amendments to existing regulations were promulgated in (a) 1981 (b) 1982 by the Department of (i) Agriculture (ii) Communications (iii) Consumer and Corporate Affairs (iv) Energy, Mines and Resources (v) the Environment (vi) Fisheries and Oceans (vii) National Health and Welfare (viii) Indian Affairs and Northern Development (ix) Labour (x) Transport?

2. (a) Under the Treasury Board Secretariat's Socio-Economic Impact Analysis Program, which proposed regulations were studied in (i) 1981 (ii) 1982 (b) what were the average and median lengths of time required to complete each analysis and what was the average cost involved?—Sessional Paper No. 321-2/4671.

Mr. Smith, Parliamentary Secretary to the President of the Privy Council, presented,—Return to the foregoing Order.

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Mr. McGrath, seconded by Mr. Nielsen, moved,—That this House condemns the government for its failure to provide adequate and purposeful funding for research and development and specialized training, necessary to cope with technological change in the workplace which, according to a federal government study, will cause a serious displacement of jobs in manufacturing and business services, resulting in continuing high unemployment, forecast to reach fifteen (15) percent by 1991.

After debate thereon, in accordance with Standing Order 62(11), the proceedings expired.

Changes in Committee Membership

Notice having been filed with the Clerk of the House pursuant to Standing Order 69(4)(b), membership of Committees was amended as follows:

PRIÈRE

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le quatre cent quarante-huitième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents de la circonscription électorale de Cariboo—Chilcotin, dans la province de la Colombie-Britannique, concernant la pornographie à la télévision payante, présentée par l'honorable député de Cariboo—Chilcotin (M. Greenaway) le jeudi 5 mai 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

En conformité des dispositions de l'article 44(4) du Règlement, la question suivante est transformée en ordre de dépôt de documents, savoir:

N° 4671—*M. Mazankowski*

1. Combien de règlements nouveaux ou modifiés ont été promulgués en a) 1981, b) 1982 par les ministères (i) de l'Agriculture (ii) des Communications (iii) de la Consommation et des Corporations (iv) de l'Énergie, des Mines et des Ressources (v) de l'Environnement (vi) des Pêches et Océans (vii) de la Santé nationale et du Bien-être social (viii) des Affaires indiennes et du Nord canadien (ix) du Travail (x) des Transports?

2. a) Dans le cadre du programme d'analyse des répercussions socio-économiques du Secrétariat du Conseil du Trésor, quels projets de règlements ont été étudiés en (i) 1981 (ii) 1982, b) quelle a été la durée moyenne et médiane de chaque analyse et quel en a été le coût moyen?—Document parlementaire n° 321-2/4671.

M. Smith, secrétaire parlementaire du président du Conseil privé, dépose la réponse à l'ordre susdit.

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

M. McGrath, appuyé par M. Nielsen, propose,—Que la Chambre blâme le gouvernement de ne pas avoir prévu de fonds suffisants et réservés pour la recherche, le développement et la formation spécialisée nécessaires pour faire face à l'évolution technologique au travail qui, d'après une étude du gouvernement fédéral, provoquera le déplacement de nombreux emplois dans les secteurs de la fabrication et des services commerciaux, ce qui maintiendra le chômage à un niveau élevé qui, d'après les prévisions, devrait atteindre quinze (15) pour cent en 1991.

Après débat, les délibérations relatives à cette motion sont terminées conformément à l'article 62(11) du Règlement.

Modifications de la composition des comités

Avis ayant été communiqué au Greffier de la Chambre des communes suivant les dispositions de l'article 69(4)(b) du Règlement, la liste des membres des comités est modifiée, ainsi qu'il suit: